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Úvodník 

Vážení občané, 

jaro ťuká na dveře, příroda se začíná probouzet a všichni jistě netrpělivě čekáme, až se oteplí. Bohužel s příchodem jara 
nám nastávají i velké starosti, zejména s úklidem obce. Když se kolem sebe rozhlédnete, zjistíte, že ulice jsou plné pís-
ku, papírků, nedopalků, ale i psích exkrementů a jiného smetí.  Toto všechno je nutné uklidit. 

Pro letošní půlrok však úřad práce neposkytuje z finančních důvodů žádné pracovníky na veřejně prospěšné práce. 
Obec má k dispozici pouze dva pracovníky a tedy nejsme schopni tyto práce v plné míře zabezpečit. Proto bych chtěl 
požádat všechny naše občany, stejně jako tomu bylo se zimním úklidem chodníků, o pomoc při jarním úklidu obce. Pro-
sím všechny, aby před svými nemovitostmi provedli úklid a smetí nechali na hromádkách, které pak naši pracovníci od-
vezou. 

Děkuji za pochopení a spolupráci.  Vždyť čistá a upravená obec je vizitkou nás všech, kteří zde žijeme, pracujeme, 
vychováváme své potomky, chodíme do školy i za zábavou. 

František Hlaváček 
starosta  obce 

Zpráva o činnosti rady v 1. čtvrtletí 2011 

3. schůze rady obce konaná dne 23.12.2010 

Rada schválila žádost MŠ o vyřazení majetku, rekla-
maci u dodavatele stavby sběrného dvora, pronájmy kul-
turního sálu, smlouvu o dodávce vody. Rada zamítla žá-
dost o novorozenecký příspěvek rodičům Tomáše Weise 
a žádost TJ Sokol o vykácení stromů u potoka. 

4. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ko-
naná dne 5.1.2011 

Rada schválila příspěvek na činnost ZO chovatelů ho-
lubů, registraci do projektu podání žádosti o vyjádření 
k existenci inženýrských sítí přes internet. Rada vzala na 
vědomí územní rozhodnutí k IS Na Objížďce a projednala 
příspěvek na Mikroregion. 

5. schůze rady obce konaná 19.1.2011 

Rada schválila novorozenecký příspěvek rodičům 
Šimona a Štěpána Kavalířových, žádost ZŠ na úhradu kar-
nevalového programu, žádosti o užívání sálu, podepsání 
smlouvy o zřízení věcného břemene s JMP NET, s.r.o. 

6. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ko-
naná 1.2.2011 

Rada schválila novorozenecký příspěvek rodičům 

Markuse Daniela, žádost TJ Sokol o pořádaní Bartoloměj-
ských hodů a májové zábavy včetně příspěvku na zapůj-
čení krojů. Rada projednala místní program rozvoje ven-
kova a informace o sociálních službách. 

7. schůze rady obce konaná 16.2.2011 

Rada schválila změnu ve smlouvě s p. Karlem Šaba-
tou, žádost ZŠ Vranovice o úhradu příspěvku na žáka. 
Rada vzala na vědomí stanovení náhradního termínu na 
finanční vyúčtování dotace sběrného dvora. 

8. schůze rady obce rozšířená o členy zastupitelstva ko-
naná 2.3.2011 

Rada schválila žádost kynologického klubu a Mateř-
ského centra Klubíčko o příspěvek na činnost, žádost MŠ 
o přesun zlepšeného hospodářského výsledku za rok 
2010 a povolení výjimky z počtu dětí v MŠ. Rada vzala na 
vědomí odvody z hracích automatů, zahájení stavebního 
řízení na IS Na Objížďce.  

Ing. Karel Koždoň 
místostarosta 
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Z naší školy 

Po vánočních prázdninách se výuka ve škole rozběhla 
naplno podle vzdělávacích programů. Krátké a zatažené  
dny v půlce ledna  si děti  projasnily lyžařským kurzem  
na  svahu v Němčičkách, který bíle zářil do okolní krajiny 
bez sněhu. Děti, které nelyžovaly, se učily, ale také po-
máhaly s tříděním a popisováním knih v místní knihovně 
a mladší rovnaly knihy v policích. Koncem ledna proběhla 

celoškolní recitační soutěž a vítězové postoupili do břez-
nového okresního kola. Pololetní vyúčtování dopadlo 
dobře, pochval za aktivitu, svědomitou práci a za různé 
soutěže bylo více, než napomenutí těm, kteří své povin-
nosti plní ledabyle. I během dalšího čtvrtletí žáci pokra-
čují v projektu Mléko dětem a Ovoce do školy. Děti ze 
školní družiny jsou zapojeny do projektu Mlékonto.  Na-
psali jsme dopisy naší partnerské škole na Slovensku  a 
teď čekáme na odpovědi. Poslední lednové dny navštívili 
předškoláci  1. třídu a školní družinu, aby se připravili na 
své budoucí působiště. V pololetí  se odstěhovali 3 žáci, 
takže nyní je ve škole už jen 60 dětí. 

Únor začal vítězstvím Anežky Procházkové z páté tří-
dy v celostátním kole soutěže Bible a my. Celkem se do 
této soutěže v její kategorii zapojilo 1 617 dětí! Dne 2. 
února proběhl již tradiční pohádkový zápis do 1. třídy. 
Děti a jejich rodiče  překvapila  pohádkově krásná Sně-
hurka se svými kamarády trpaslíky z 1. třídy. Velmi hojná 
byla účast rodičů a dětí na maškarním karnevalu, kona-
ného ve spolupráci s mateřskou školou. Děkujeme všem, 
kteří přispěli finančně anebo svými  věcnými  dary do 
tomboly. Naši žáci statečně soutěžili v piškvorkách 
s okolními školami. Všem dětem se také líbil jeden úno-
rový den strávený na výstavě loutek a textilních hraček 
v Brně včetně návštěvy  Petrova nebo Kapucínské hrob-
ky. Předškoláčci začali navštěvovat edukativní skupiny, 
kde se hravou formou připravují na školní docházku.  
Škola je zapojena do soutěže Čteme.eu, kde plní děti 
různé testy o knihách, vymýšlejí básně, příběhy a kreslí 

obrázky. Pokračujeme i v akci Čteme dětem. 

V měsíci březnu se už začínají citelně prodlužovat dny 
a sluníčko častěji vykoukne z mráčků. Svítí i na velké 
množství odpadků, které  snad  každodenně  přibývají  u  
zdi naší školy. A to jsou jen 50 m odsud čtyři popelnice, 
které by si na nich rády „pochutnaly“.  Není to zrovna 
nejlepší vizitka obyvatel naší obce a jejich vztahu 
k životnímu prostředí! Za svým domem by to jistě nestr-
pěli! 

Do tříd nám přibyly nové počítače, všechny s připo-
jením na internet, což je v dnešní době nutností. Děti 
mohou více využívat výukové programy, v hodinách  vy-
hledávat řadu informací na internetu, ale i se pobavit. 
Zakoupeny byly z dotace Evropské unie. Poděkování pat-
ří správci sítě, p. Fialovi, za instalaci programů i samot-
ných počítačů. 

Začátkem března jsme připravili pro veřejnost dílnič-
ku korálkování, všechny ročníky postupně navštívily 
místní lidovou knihovnu, kde paní Dvořáková dětem při-

pravila opět velmi zajímavý program. V okresním kole 
recitační soutěže obsadila Tereza  Papežová z páté třídy 
1. místo s postupem do krajského kola. Po jarních prázd-
ninách nás čeká matematická soutěž, projektový den na 
téma Ekosystém voda, celoškolní kolo pěvecké soutěže 
Křepický slavíček  a country taneční dopoledne pro děti . 

Jaro se nezadržitelně blíží a všichni se na něj moc 
těšíme. Hodně sluníčka a pohody všem! 

Libuše Musilová  
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Základní škola v Nikolčicích 

Je za námi již několik týdnů druhého pololetí šk. r. 
2010-2011. To první bylo uzavřeno v pondělí 31. ledna.  
V tomto pololetí prospělo celkem 151 žáků, z toho 
s vyznamenáním 90 žáků. Neprospěl jeden žák. 

Od prosince do prvních březnových dnů uspořádala 
naše škola několik naučných, sportovních i zábavných 
akcí a dalších  se naši žáci zúčastnili v rámci okrsku Hus-
topečska i okresu Břeclav. V plném rozběhu jsou naučné 
soutěže i olympiády. Vítězové školních kol se připravují 
na finálová okresní kola. Nejvýraznějšího úspěchu dosáh-
la Barbora Losová, která skončila na 2. místě v okresním 
kole matematické olympiády 9. tříd  a bude reprezento-
vat okres v krajském kole. V rámci mezinárodní  soutěže 
ve skoku vysokém v Hustopečích pod názvem Hustopeč-
ské skákání se uskutečnil přebor okresu a v něm na dru-
hém místě skončila v ml. žákyních Pavlína Hönigová  a 
v kategorii ml. žáků se umístil na 7. místě Ondřej Klobá-
sa. Na okresním přeboru ve šplhu se umístila na 4. místě  
Jana Čutová a Patrik Šlancar s Janou Svobodovou skončili 
sedmí. Chlapci zvítězili na Vánočním turnaji v halové ko-
pané ve Vranovicích. 

V druhé polovině prosince se uskutečnil v hale vánoč-
ní výchovný koncert a začátkem března uspořádali učite-
lé se žáky maškarní ples, který se konal v tělocvičně. 
Uskutečnila se také divadelní a filmová představení. Ve 
školním kole zeměpisné olympiády zvítězili ve svých ka-
tegoriích Markéta Strouhalová, Karolína Šoberová a Do-

minik Papež. Jmenovaní budou školu reprezentovat 
v okresním kole, které se bude konat v druhé polovině 
března. Naše škola uspořádala školní kolo celostátní vě-
domostní soutěže RUBIKON. Vítězem se stal výběr žáků 
8. třídy, který bude školu reprezentovat v regionálním 
kole. V prvním lednovém týdnu jsme uspořádali lyžařský 
výcvikový kurz v Karlově p. Pradědem a o týden později 
kurz pro žáky 1. stupně v Němčičkách. V současné době 
probíhá plavecký kurz žáků 2. a 3. třídy v Hustopečích. 

Co připravujeme. Naši žáci se v březnu až květnu zú-
častní dalších olympiád a soutěží v rámci okrsku i okresu. 
V dubnu se uskuteční tradiční Nikolčická lyra – soutěž ve 
zpěvu, uspořádáme turnaj v kopané pod názvem Nikol-
čický pohár. 

V jarních měsících se uskuteční přebory školy 
v atletice  i míčových hrách. 

Květen až červen jsou tradičními měsíci školních vlas-
tivědných  výletů a naši žáci už v této době mají vybráno 
kam pojedou a kdy. Tradičně  uspořádáme  akci, která 
patří  k našim obvyklým aktivitám  a to letní dětský tábor 
na Svojanově v závěru měsíce srpna (informace p. uč. 
Nováková L.). 

Zápis žáků do 1. třídy pro školní rok 2011 - 2012 pro-
běhl  ve dnech 1. a 2. února.  Zapsáno bylo celkem 10 
žáků. 

PaedDr. Jaromír Čuta 

ředitel školy  

TJ Sokol Křepice 

Tradičně jsme zahájili nový rok 2011 Výroční člen-
skou schůzí, která se konala 23. ledna v kulturním sále. 
Letošní zasedání bylo, stejně jako to předchozí, pozna-
menáno nízkou účastí dospělých členů organizace. Bez 
jejich podpory se výboru TJ těžce rozhoduje o plánování 
organizačně náročných akcí. Ve zprávách byla hodnoce-
na výkonnost jednotlivých družstev kopané, stolních te-
nistů a cvičení žen. Ve svém příspěvku poděkoval funkci-
onářům i sportovcům za reprezentaci obce také nově 
zvolený starosta František Hlaváček. 

Se začátkem roku se rozběhla zimní příprava fotbalo-
vých oddílů na nadcházející jarní sezónu. Za nepříznivého 
počasí probíhají tréninky v kulturních sálech. V terénu je 
příprava omezena na běhání a získávání fyzičky. Křepický 
sál využívá pouze přípravka a jednou týdně mužstvo. 
Druhý trénink mužů probíhá v tělocvičně v Nikolčicích. 
Dorostenci a žáci zajíždějí do Velkých Němčic. Protože u 
přípravky, žáků ale i dorostu nemáme dostatek trenérů, 
chtěli bychom touto cestou vyzvat rodiče, aby se aktiv-
něji zapojili a pomohli s odvozem dětí na tréninky a zápa-

sy, popřípadě i s trénováním. 

Posilou pro tým dospělých v nadcházející sezóně, 
bude útočník Lukáš Bílek, který k nám přichází na hosto-
vání z Nikolčic. 

Během února a března sehrálo mužstvo několik pří-
pravných utkání na hřištích s umělou trávou. V neděli 
27.února se v Poštorné postavilo proti Moravské Nové 
Vsi. Ve výborném prvním poločase  se hattrickem blýskla 
nová posila Lukáš Bílek. V úvodu druhé půle se hráči sou-
peře postarali o drama, když snížili na 3:2. Nicméně po-
slední slovo mělo naše družstvo a po brance Zdeňka Po-
lacha zvítězilo 4:2. Další střetnutí se odehrála v Otnicích. 
I zde se nám dařilo. Ve větrném utkání jsme si poradili s 
fotbalisty béčka Šlapanic a po brankách Petráska a Pola-
cha zvítězili 2:1. Hořkost porážky jsma okusili v souboji 
s hráči SK Tuřany, kterým jsme podlehli 1:3. Další měření 
sil proběhne opět v Otnicích 27. března se Sokolem Nosi-
slav. V posledním přípravném střetnutí přivítáme na na-
šem hřišti v neděli 3. dubna ve 14:00 hráče Slavoje Velké 
Pavlovice. 



Svoji formu dolaďují také dorostenci. V rámci zimní 
přípravy odehráli turnaj „MIKULOV CUP“ za účasti druž-
stev z Novosedel, Březí, Velkých Pavlovic a Mikulova. 
V průběhu turnaje porazili 3:0 Březí a 1:0 Mikulov. Remi-
zovali 1:1 s Velkými Pavlovicemi a prohráli 0:3 
s Novosedly. 

Od začátku dubna se rozhoří boj o mistrovské body. 
Budou  to právě naši nejmenší, kteří zahájí jako první 
z našich fotbalových týmů jarní klání. V sobotu 2. dubna 
ve 14:00 nastoupí na křepickém trávníku hráči přípravky. 
Soupeřem jim budou malí fotbalisté z Vranovic. O půl 
hodiny později, ve 14:30 pak přivítají starší žáci na hřišti 
ve Velkých Němčicích své vrstevníky z Přímětic. Zápas 
mladších žáků začíná v 16:15.  Následující den, v neděli 3. 
dubna, nastoupí ve 13:15, opět ve Velkých Němčicích 
dorost „A“ proti Velkým Pavlovicím. Zde odehraje všech-
ny svoje domácí zápasy jarní sezóny. O týden později, 
v neděli 10. dubna, se zapojí do fotbalového kolotoče 
také béčko dorostu. Ve 13:15 nastoupí na šitbořickém 
trávníku proti Charvátské Nové Vsi. Mužstvo zajíždí ke 

svému prvnímu měření sil v neděli 10. dubna do Stracho-
tína. Střetnutí začíná v 15:30. Termínová listina zápasů 
jarní části je umístěna ve vývěsce TJ u obecního úřadu. 

Zatímco hráči se věnovali fyzické a taktické přípravě, 
výbor TJ se zaměřil na zabezpečení finančních prostřed-
ků pro nadcházející sezónu. Od ledna probíhá výběr člen-
ských příspěvků. Mnohem větší přínos jsme si slibovali 
od „Sportovního plesu“, ale již tradičně nízká účast nám 
rozpočet příliš nevylepšila.  Výbor TJ děkuje Všem, kteří 
přispěli věcnými dary do tomboly. 

Další kulturní akcí pořádanou TJ Sokol bude 
„Pomlázková zábava“, která proběhne 24. dubna. 
K poslechu i tanci bude hrát skupina Raffael. Srdečně 
zveme příznivce sportu i všechny občany. Přijďte se po-
bavit a současně podpořit sportovní dění v obci. 

Před nadcházející sezónou přejeme našim hráčům 
pevné zdraví, žádná zranění a mnoho úspěchů ve spor-
tovní reprezentaci naší obce. 

Za výbor TJ Jindřich Otřísal  

1/2011 

Z činnosti místní organizace zahrádkářů 

Naší první a největší akcí je uspořádat výstavu vín. V 
letošním roce to byla v pořadí již 41. 

Konala se 5. února. K ochutnávce zde bylo 549 vzor-
ků z 33 obcí. Zastoupeno zde bylo 319 vzorků bílých a 
230 červených vín. Výstavu navštívili převážně přespolní 
vinaři, což svědčí o dobré úrovni. 

Šampioni výstavy: 

Vintrlík Libor Křepice č. 248 za Ryzlink rýnský - 
19,3 bodů 

Nečas Radek Velké Němčice č. 47 za Zweigeltre-
be – 19,3 bodů 

V kategorii starších ročníků zvítězili: 

Duda Josef Přibice č. 187 za Sauvignon výběr z 
bobulí – 19,3 bodů 

Strouhal Jaroslav Křepice č. 317 za Cabernet 
Sauvignon pozdní  sběr - 19,3 bodů 

Cenu za nejlepší kolekci vín v soutěži místních vinařů ob-
držel Vintrlík Antonín, průměr 19,0 b. 

Výstavní výbor děkuje vinařům za poskytnuté vzorky, 
a všem těm, kteří pomohli tuto výstavu připravit a usku-
tečnit. 

V současné době připravujeme nejen pro členy orga-
nizace, ale i pro všechny naše občany zájezd na Flóru 
Olomouc. Zájezd se bude konat dne 30. dubna. Zájemci 
se mohou přihlásit u př. Brychty Stan. č. 132. Záloha činí 
200 Kč a členům organizace bude navrácena po odjezdu 
autobusu. 

Dále zvažujeme v případě dobré úrody uspořádat v 

měsíci září výstavu ovoce a zeleniny. 

V listopadu se uskuteční tradiční „Posezení u cimbá-
lu“ a v prosinci „Beseda o víně“, na kterou bude přizván 
odborník. 

Orga-
nizace má 
v součas-
né době 
100 čle-
nů. V ro-
ce 2010 
jsme při-
jali 5 no-
vých čle-
nů. 

Škoda 
jen, že 
účast na 
př ípravě 
n a š i c h 
akcí je 
velmi ma-
lá. Vždyť i 
na výroč-
ní člen-
skou schůzi přišlo pouhých 24 členů. Je jen hrstka nad-
šenců, kteří dokážou vše připravit a zajistit. Za to jim pat-
ří dík. 

Za výbor ZO ČZS Křepice Bry.St. 
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Ahoj všichni příznivci Klubíčka, 

rok 2011 jsme přivítali účastí na Tříkrálové sbírce. 
Letos nám nebylo moc zima, ale byli jsme pěkně umazaní 
koledníci – zablácení po nečekané oblevě. Krátce na to 
nás trochu zaskočila infekce střevní chřipky a neštovic, 
ale už se opět scházíme. Malé děti s maminkami na ma-
teřské v pondělí dopoledne, školkové děti ve středu a 
malí školáci ve čtvrtek odpoledne, v úterý odpoledne 
chodíme do tělocvičny se pěkně vyřádit. 

V sobotu 5.3. jsme procházeli Křepicemi jako maška-
ry. Jakýmsi předělem mezi zimním časem a časem pro-
bouzející se přírody je masopustní období. Nebývá každý 
rok stejně dlouhé. Jeho délka se určuje podle Velikonoc. 
Začíná vždy po 6. lednu (Tři králové) a končívá v úterý 
před Popeleční středou, po níž nastává čtyřicetidenní 

předvelikonoční půst. 

Český název není třeba vysvětlovat. Je to složenina 
dvou slov (maso a půst), které vyjadřovaly následující 
období – tj. období střídmosti v zábavách i stravování. 

Tímto časem žije už od 9. století velká část Evropy. 
V Německu se mu např. říká „fastnacht“, v Polsku 
„zapust“, v Rusku a na Ukrajině „maslenice“, na Sloven-
sku „fašiang“. V Česku jsou v názvu krajové odlišnosti: na 
Moravě je to „fašank“, na Slovácku a na Valašsku 
„ostatky“, někde také „končiny“. 

Původ této „nejdelší veselice v roce“ sahá až do dob 
pohanských a souvisel s oslavou končícího zimního obdo-
bí – předjařím a nadějí na příští úrodu a plodnost, zdraví, 
hojnost a blahobyt. Veselí, tanec a zpěv, jídlo a pití, se 
spoustou taškařic, legrácek a přemírou bujarosti – to vše 
odpradávna provází masopust. 

Lidové masopustní masky například jsou: medvěd, 
kobyla, brůna (maska se podobala částečně žirafě, koze 
či velbloudu), bába (na zádech měla nůši a v ní dítě nebo 
dědka), žid, pohřebenář (jeho oděv i čepice jsou pošity 
slámou nebo hrachovinou, může mít začerněné tváře a 
také bič v ruce), nevěsta (za tu se převlékali muži, dopro-
vázel je samozřejmě ženich), turci, kominík, smrt, masky 

řemeslníků (švec, řezník, dráteník, hasič, policajt, kat). 

Děkujeme všem, kteří se k nám přidali a jsme rády, že 
tradice u nás přežívají a snad i baví. Také upřímné díky za 
všechny dary a občerstvení. 

Další akci chystáme na týden jarních prázdnin – vyra-
zíme s dětmi do Moravského muzea v Brně, paní knihov-
nice nám opět nachystala program v Místní lidové 
knihovně, kam moc rádi chodíme. V dubnu nás čeká 
„Pálení čarodějnic“ s opekáním špekáčků, v červnu bude 
otevírání studánek-vycházka ke Svaté a určitě se všichni 
těší na Den dětí. Tak nám drže palce, ať to všechno 
zvládneme a na všech akcích se těšíme na Vaši účast. 

Maminky a děti z Klubíčka  

Mateřské centrum Klubíčko 
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Toulavé boty 

Moje cesta do Austrálie 6 

Konečně jsme se dostali do Darwinu. I když jsme byli 
pořádně unaveni, jen jsme se ubytovali v chatce a vydali 
se do civilizace. Skončili jsme v baru, kde právě probíhala 
diskotéka.  Zapíjeli jsme příjezd do Darwinu a dali se do 
hovoru s domorodci. Jeden z nich nám nabídl záhadně 
vypadající cigaretu. Zřejmě právě ta u mě způsobila tako-
vé okno, že si vzpomínám jen na to, že jsem se ráno 
vzbudil na chodníku s domorodci, kteří tam zřejmě 
přespávali každý den. Mile se na mne usmívali a tak jsem 
jim všem podal ruku na rozloučenou a odešel jsem do 
chatky.  Několik dní jsme si prohlíželi město. Někdy jsme 
chodili pěšky, jindy zase popojížděli s naším landrove-
rem. My jsme si ho už dříve trochu upravili. On byl totiž 
původně dvojmístný a protože my jsme byli čtyři, na-
montovali jsme si do něj ještě dvousedadlo ze staré-
ho autobusu. Celkem nám to procházelo, až právě 
v Darwinu nás jednou zastavili policisté. S obavami jsme 
čekali, co bude.  Oni si mlčky auto prohlíželi a zřejmě byli 
na vážkách, jak se mají zachovat. A protože to byla na-
mátková kontrola  na užívání drog, mávli nad námi ruka-
ma a dovolili nám odjet. V tuto chvíli měli přece jiný 
úkol. To jsme si oddechli. 

Naše toulavé boty nás pořád nutili jet dál a tak po 
několika dnech jsme se dali znovu na cestování. Pokračo-
vali jsme do národního parku Kakadu, který má rozlohu 
asi 200 x 100 km. Je to území rozlehlých mokřad, vyso-
kých skal,  hlubokých vodopádů a pro nás velmi exotické 
fauny.  Poletovali nad námi krásně zbarvení ptáci, které 
jsem nikdy neviděl,  ve vodě byla vidět spousta většinou 
nehybných krokodýlů, kteří naháněli strach.  Z dálky jsme  
pozorovali klokany, kteří spolu boxovali. Byli opřeni o své 
silné ocasy a kopali do sebe ve výskoku zadníma noha-
ma.  

Zde jsme konečně použili náhon 4x4 našeho auta  a 
naviják, když jsme zapadli do bahna v brodu přes řeku.  
Dostali jsme se na břeh bez velkých potíží.  Omezená 
možnost koupání z důvodu krokodýlů a velké vedro mělo 
vliv na naši náladu. Nemohli jsme se nijak dohodnout, 
kam bychom měli jet dál. A tak jsme se po několika 
dnech rozhodli, že se rozdělíme. Kaz s Chrisem nám vy-
platili podíl za landrover  a odejeli. Alex a já jsme si kou-
pili malý ford a vydali jsme se směrem na západní pobře-
ží. 

Denně jsme ujeli kolem 300 km, což byla vzdálenost 
od jedné vesnice ke druhé. V jedné z nich, která se jme-
novala Fitzroy Crossing jsem zažil milé setkání. Potkal 
jsem tam své 2 kanadské přátele, muže a ženu, se který-
mi jsem bydlel dříve v Sydney. Nikdo z nás nevěřil svým 
očím. Austrálie je tak obrovská a my jsme se právě 
v jednom dni setkali v malé vesnici. Nedalo nám to a pár 
dnů jsme spolu zůstali. Bydleli jsme u domorodé ženy, 
která hrála ve známém australském filmu Rabbit Proof 
Fence (Plot proti králíkům).  Naši kanadští přátelé se 
vlastně do vesnice dostali proto, že tam přijeli stopem 
s píchlým kolem své otřískané dodávky, kterou nechali 
asi 100 km odtud. Když se k odstavenému autu vrátili, 
zjistili, že jim z něj nějaký poberta  ukradl peníze a hod-
notné věci.  Ti Kanaďané byli zajímavý pár. Zatímco my 
jsme měli peníze na celou cestu kolem Austrálie, oni 
vždy pár set kilometrů popojeli a když jim došly finance, 
vydělali si na další cestování prací.  Později jsem je na-
vštívil  v Kanadě v Montrealu.  Maji už 3 děti a on se stal 
uznávaným profesionálem v programování grafických 
počítačových her. 

Zápisky Tomáše Strouhala zpracovala  
kronikářka Jaroslava Dobrovolná  

Vzpomínky křepického rodáka 

z března 1967 v souvislosti s vydanou knihou 
„Židlochovické bažantnice“ – napsal Vavřín Čermák 
z Vel. Němčic 

Boleslav Strouhal (Sláček Šilaruj – po křepicku) naro-
dil se v roce 1924 a dnes žije v Čechách – město Trutnov 
– věk 87 let – vojenská služba jej zavála do hor po roce 
1945. Vzpomíná na svoje mládí, které prožil v domku 
svých rodičů v Křepicích u Hustopečí. 

Slávka Strouhala znám ze školních lavic, kde jsme ve 
vyšších třídách byly sloučeny tři chlapecké ročníky (1924, 
1925 a 1926) a učil nás pan učitel Klimovič, řídící učitel 
byl tehdy pan Adam Jurovčin, který zemřel u svého syna 
v Rajhradě u Brna. 

Slávek napsal spisovateli knihy „Židlochovické ba-
žantnice“ panu Vavřínu Čermákovi, který zastával u Les-
ního závodu Židlochovice funkci mysliveckého referenta 
– pokud dovolíte vrchního lovčího. Z dopisu vyjímám ty 
nejdůležitější okolnosti, jež mohou zajímat naši nejmlad-
ší generaci. 

Píše se v ní: Mé dojmy a pocity při čtení Vaší knihy 
byly tak silné, že se osměluji aspoň o některé se s Vámi 
podělit a omluvte mne prosím, že to bude na přeskáčku 
v místech nebo čase. 

Od mého rodného domku na stráni Staré hory 
v Křepicích nad Točkou (pramen vody) je výhled do celé-
ho kraje ohraničeného horizontem Nový Dvůr, Karlov, 
Sokolnice, Mohyla míru, Špilberk a zpět kolem Výhonu, 



který však byl a je v Křepicích názvoslovím nazýván Bluči-
ňák. 

V detailním záběru pak jsou to ty rozlehlé lány úrod-
né půdy, prostírající se od Nového Dvora k Rumunské 
bažantnici. Na těchto nívách jsem až do konce roku 1943 
v potu tváře dobýval chléb svůj- z počátku na všech mož-
ných ručních pracích, později jsem na těchto desítkách 
hektarů oral, vláčel apod. s přiděleným volským pota-
hem včetně odvozu cukrové řepy z pole kolem Zeleňáku 
až za bránu židlochovického cukrovaru. 

První traktor na těch lánech začal plašit zvěř až o 
žních v roce 1940. Celé to údolí protínala tehdy úzkoko-
lejná železnice spojující všechna hospodářství židlocho-
vického statku až do Měnína. 

Vzpomínám na „kadlátkové aleje“ kolem cest a dále 
vodní kanály, které se slévají u Černého mostu, od které-
ho vedla odbočka lokálky do Nového Dvora. Strojvedou-
cím jedné lokomotivy v té době byl „němčičák“.  Jeho 
jméno jsem zapomněl, ale zato znám dosud jména něko-
lika „křepičáků“, kteří seděli v židlochovické base za 
trestný čin pytláctví. Nebudu je jmenovat, protože jim 
určitě už dávno udělil milost i nejvyšší prezident. Znal 
jsem osobně pana Gracla staršího. Vím, kde bydlel a ta-
ké, že jeden z jeho synů se dal na lesárnu, druhý že byl 
zemědělský adjunkt a oženil se do Moutnic. 

V knížecím a němčickém lese mnoho sezon, vždy po 
skončení kampaně v židlochovickém cukrovaru, můj tatí-
nek kácel stromy a to ještě jen ručním nářadím 
(motorové pily neznali). Na jaře jsem pak chodil s ním 
„kopat pařezy“, z čehož byla vždy naše celoroční zásoba 
paliva. 

I v dalších souvislostech jsem si uvědomoval a připo-
mínal ráz přírody i život zvěře všeho druhu, která se na 
tomto kousku mého rodného kraje rodila, pěstovala a 
lovila. 

Když jsem vyšel školu, nastoupil jsem v srpnu 1938 
do zaměstnání u Lesní správy Židlochovice, polesí Jalovis-
ko, lesní úsek Rumunská bažantnice. Moje první práce 
byla „shánění bažantů“. Její výkon spočíval v pochůzkách 
po cestě od dolního rohu pole zvaného „Špidlák“, podél 
zadního větrolamu za Karlovem směrem k Těšanům, ne-
boť tato cesta tvořila hranici s moutnickou honitbou a já 

jsem bránil zvěři, aby neutíkala z lesní honitby do cizího 
revíru. Mým přímým nadřízeným byl pantáta Čábe – haj-
ný, který bydlel na Karlově. Vzpomínám si, že v tom prv-
ním větrolamu byla v té době zamaskovaná tři děla 
s obsluhou a namířena na Pálavu – směrem k rakousko-
německé hranici.  Byla to doba mobilizace a na vlastní 
oči jsem pak viděl požár těch hospodářských objektů na 
Karlově v roce 1945. 

Ač nejsem „nimrod“ (z pušky jsem střílel jen na voj-
ně), prožívání lovu mne velice zaujalo a bylo pro mne 
něco zvláštního. Tak například – parohy. Vídal jsem je na 
hradech a zámcích a vnímal jsem je jako obrazy na stě-
nách. Když jsem je však uviděl dalekohledem a dověděl 
se tak, jaké úžasné množství délek, tvarů a barev se 
v přírodě vyskytuje, považuji to za úplnou vědu. 

Osobně jsem se zúčastnil několika honů na drobnou 
zvěř jako honec na polích a v Rumunské bažantnici. Při 
jednom lesním honě na podzim roku 1942 jsem se ces-
tou se zvěří na výřadiště dostal do blízkosti asi čtyř metrů 
od tehdejšího zastupujícího protektora Kurta Dalygeho a 
vidím v duchu ty hromádky prázdných, vystřílených ná-
bojnic na nohou prominentních střelců. 

Vzpomínám na lapáky škodné zvěře, na okopané 
krmné chodníky a jiná myslivecká zařízení, ale nemohu si 
vzpomenout na některé části němčického nebo knížecí-
ho lesa nebo i v Rumunské bažantnici, které byly v té 
době oploceny takovým množstvím metrů drátěného 
pletiva, že by si je musel Lesní závod vyrábět! 

Pokud jsem na tento detail zapomněl, omlouvá mě 
můj už pozdně střední věk a skutečnost, že už celé půl-
století žiji v horách na druhém konci republiky. 

Pane Čermáku, těch dojmů z Vaší knihy je ještě mno-
ho a mnoho. Přiznávám se, že jsem  nebyl 
v židlochovickém zámku, nikdy jsem neprošel jeho bra-
nou. Nevím proč. Že bych se ještě bál těch dvou po zuby 
ozbrojených příslušníků wehrmachtu, které jsem viděl u 
zámecké brány přecházet, když jsme tenkrát jezdili na 
nedělní odpolední představení do židlochovického kina? 
Určitě to při nejbližší příležitosti napravím a zámek si 
prohlédnu. 

Z dopisu pro Křepický zpravodaj zpracoval  
František Kosina, lesnický veterán.  
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Co tomu říkáte? 

V naší obci máme docela pěkný hřbitov. Většina občanů se po celý rok stará o hroby, vysazují květiny a pod. Stává 
se ale, že někteří občané při návštěvě hřbitova berou s sebou i své psy. Nevím, zda tito lidé tam jdou proto, aby zavzpo-
mínali na své zesnulé příbuzné a prokázali jim úctu a vděčnost, nebo se za ně i pomodlit. Možná, že se jdou jen pochlu-
bit, jakého mají čokla. Já si myslím, že pes na hřbitov nepatří. Je to nevhodné, neetické a nedůstojné tohoto místa. 

Prchal 
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Z naší knihovny 

K 10.3. se již zaregistrovalo 105 čtenářů. Počet výpůjček 
činí 1450, z nichž je 218 kusů  periodik. Obojí je mírně 
vyšší než loňský rok, jen časopisy, kterých máme okolo 
50 titulů, nám mírně stagnují. 

Na podporu čtenářství se naše knihovna zapojila do celo-
státní akce „Celé Česko čte dětem“.   

V březnu   jsme na besedách  četli pro MŠ, ZŠ a MC Klu-
bíčko na téma pohádky a pověsti.   

Vyhlašuji výtvarnou soutěž: 

Pro mladší děti  až po 2. tř. ZŠ na téma Malujeme říkadla.  

Pro děti 3.-5.tř. ZŠ  Malujeme tajemná místa kraje pod 
Pálavou.  

Práce  ve formátu  malého výkresu A4 odevzdejte do 
31.3. v knihovně.  

Vyhodnocení se uskuteční na pořadu s ilustrátorem Adol-

fem Dudkem 27.4.   

Připravujeme  

Noc s Andersenem, setkání s ilustrátorem, výstavu. 

Výměnný fond se bude stahovat do konce května. Od 
konce března Vám  nabídneme další. 

V souvislosti s přechodem na letní čas se upravuje i půj-
čovní doba v knihovně. Od 28.3. se půjčuje až od 17,00 – 
19,30 hodin. 

U P O Z O R N Ě N Í  

Ve čtvrtek před velikonocemi a velikonoční pondělí se  
půjčovat  n e b u d e.   

Můžete nás navštívit i virtuálně na 
www.knihovnakrepice.webk.cz 

Knihovnice 

My tři králové jdeme k Vám... 

Přijdeme. Zazvoníme. Počkáme. Napíšeme. Pozdravíme. Zazpíváme. Dáme. Dostaneme. Děkujeme. Rozloučíme. Ode-
jdeme. 

To vypadá bez lásky, že?  Nebojte se, bylo v tom hodně obětí, těšení, trpělivosti, snahy, dobré vůle, štědrosti, vděčnos-
ti, radosti… a lásky k těm, kteří ji potřebují. 

Děkuji všem králům a královskému doprovodu (dětem a maminkám) za provedení Tříkrálové sbírky v naší obci. SESBÍ-
RALI JSME 37 469 Kč. Loni 38 887 Kč. Počasí nám přálo a dárci též. Výtěžek sbírky byl dán k dispozici České charitě.  
Koho jsme nezastihli doma, může poslat dárcovskou SMS: DMS  KOLEDA 87777 nebo finanční příspěvek  na účet ČCH: 
66008822/0800, VS 6300, KS 0379, SS 6336. 

Srdečné díky všem, kteří přispěli. 

Věra Papežová, pomocná asistentka České charity 

Sportovní událost 

V neděli 20. 2. 2011 se hrál v Brně 
na Vodové ulici finálový turnaj ČR ve 
futsalu hráčů do 16 a 18 let.  

Mistrem ČR do 16 let se stalo muž-
stvo TANGO Brno, jehož aktivním 
hráčem je také Ondřej Šidla, syn naší 
rodačky Gabriely Šidlové, roz. Ur-
bánkové. Viz. foto: sedící druhý 
zprava. Gratulujeme. 

Václav Urbánek  
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Oznámení a informace 

P O Z V Á N K A  
na setkání občanů k 

 

66. VÝROČÍ   ZAHÁJENÍ  KONEČNÉHO  ÚTOKU  2. UKRAJINSKÉHO  FRONTU  

K OSVOBOZENÍ MĚSTA BRNA OD NACISTICKÉ OKUPACE 

 

Cílem setkání občanů je připomenout veřejnosti závěrečnou etapu  Bratislavsko-brněnské operace 2. ukrajinského 
frontu, zahájenou  dne 23. dubna 1945, která vedla k osvobození města Brna a desítek obcí v jeho okolí od šestileté 
nacistické německé okupace. Uctít památku vojáků Rudé armády a Rumunské armády, jakož i čs. vlastenců,  kteří polo-
žili své životy za osvobození jižní Moravy. 

Pořadatelé:  

Městský výbor Svazu českých bojovníků za svobodu v Brně, spolu s vedením obce Křepice 

Vzpomínkové setkání občanů podporují: OV ČSBS Brno-venkov,  OV ČSBS a ČsOL Břeclav, ČsOL Jednota Brno 2, o. s. 
Ochrana památníků osvoboditelů z roku 1945,  o. s. Klub přátel  rozhleden, Klub českých turistů JMO Brno, Čs. společ-
nost vojenské historie Brno, Vlastenecké sdružení antifašistů Brno, Klub  českého pohraničí Brno, Svaz vojáků z povolání 
AČR  – KVD UO Brno, Česko-ruská společnost JMK, Společnost Ludvíka Svobody Brno. 

 

Doba a místo setkání: 

KŘEPICE  PÁTEK 22. DUBNA 2011 od  14.30 do 16  hodin 

v areálu nedostavěného památníku 

Program setkání 

1. Ve 14.30  položení květin u základního kamene Bratislavsko-brněnské operace k uctění památky vojáků  a vlas-
tenců, kteří položili své životy na území jižní Moravy  během této operace. 

2. V 15 hodin shromáždění účastníků u rozestavěné rozhledny Křepice s programem: 

a) zahájení a přivítání hostů – pořadatelé 

b) historická připomínka bojů v závěrečné etapě operace – Vlastimil Schildberger 

c) vystoupení zástupců pořadatelů a hostů – starosta (představitel) obce Křepice, zástupci organizací ČSBS, 
ČsOL,  o. s. Klubu přátel rozhleden, zástupce Mikroregionu Hustopečsko a dalších. 

d) závěr 

 

Součástí programu je účast jednotek Klubů vojenské historie z Brna v dobových uniformách a s dobovou vojenskou  
technikou.  

Členové Klubu přátel vojenství z Velkých Němčic představí udržovanou polní pozorovatelnu na historickém místě z dub-
na 1945. 

Účastníkům budou rozdány aktuální  tiskoviny k tématu setkání. 

K široké účasti na setkání srdečně zvou pořadatelé. 

Pozn.: Účastníci setkání z Brna mohou k přepravě do Křepic a zpět využít pořadateli objednaný autobus s odjezdem 
ve 13.30 od Bohemky, s návratem do 17 hodin. Zájemci nechť se přihlásí na tel. 604 385 536, 541 218 398 I. Matyáš-
ková, 739 660 673 D. Kosinová  
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Lékařská služba první pomoci Mikroregion Hustopečsko 

LSPP pro dospělé je poskytována v přízemí hlavní budo-
vy Městské nemocnice v Hustopečích,  

pondělí až pátek od 17.00 hod. do 22.00 hod.,  
soboty, neděle a svátky od 08.00 hod. do 20.00 hod.  
tel.: 519 407 310 

Nepřetržitě je LSPP zajišťována pro dospělé Úrazovou 
nemocnicí Brno, Ponávka 6 

pondělí až pátek od 17,00 hod. do 07,00 hod. 
soboty, neděle a svátky nepřetržitě 
Tel.: 545 538 538 

Lékařská služba první pomoci pro dospělé je zpoplatněna 
v souladu se zákonem č. 261/2007 Sb. částkou 90,-Kč. 

LSPP pro děti je poskytována v Nemocnici Břeclav, pavi-
lon A, první patro,  

pondělí až pátek od 17.00 hod. do 22.00 hod., 
soboty, neděle a svátky od 08.00 hod. do 22.00 hod. 
tel.: 519 315 263  
nebo 

Nepřetržitá LSPP pro děti je poskytována ve Fakultní 
nemocnici, ul. Černopolní 9, Brno 

pondělí až pátek od 17.00 hod. do 07.00 hod., 
soboty a neděle – nepřetržitě 
tel.: 532 234 935 

V rámci LSPP není poskytována výjezdní návštěvní služ-
ba! 

Stomatologická služba první pomoci je poskytována na 
poliklinice Břeclav, 

soboty, neděle a svátky od 08.00 hod. do 13.00 hod. 
tel.: 519 303 213 

Nepřetržitá pohotovost odborných pracovišť 

Stomatologická pohotovost, Úrazová nemocnice Brno, 
Ponávka 6 

tel.: 545 538 421 

Pohotovost ORL provádí nemocnice v Brně 

1.-16. den v měsíci FN Brno-Bohunice, tel.  532 231 111 
17.-31.den v měsíci FN U Svaté Anny Brno, Pekařská,  tel. 
543 181 111 
Pohotovost oční a kožní je poskytována  FN Brno-
Bohunice 

tel. 532 231 111 

Pohotovost gynekologická je poskytována Nemocnicí 
Břeclav 

tel. 519 315 111 

Na těchto odborných pracovištích budou pacienti ošet-
řeni i bez doporučení jiného lékaře.   

V případě ohrožení života  

stavy bezprostředně ohrožující život (bezvědomí, 

koma, otravy,..) 
stavy působící náhle utrpení a náhlou bolest (těžké 
krvácení, autonehody,...) 
stavy, které při prohlubování chorobných změn 
mohou vést k náhlé smrti (astmatický stav, epilep-
tický záchvat, píchnutí alergika včelou, ... ) 

volejte tel. číslo 155.  

Ohledání zemřelých  

Ohledání zemřelých zajišťuje v pracovní dobu praktický 
lékař. 

Mimo pracovní dobu praktického lékaře je služba ohle-
dání zemřelých zajišťována Nemocnicí Břeclav.  V době 
LSPP (Po-Pá 17,00-22,00 hod.,  So, Ne, Sv 08,00-20,00 
hod.) 
na telefonním čísle 519 303 202. 

Mimo pohotovostní službu (Po-Pá 17,00-07,00 hod., So, 
Ne, Sv od 20,00 do 08,00 hod.) 
na telefonním čísle 519 315 150. 

Provoz lékáren 

 Lékárna U sv. Tadeáše 

Brněnská 361/27a 

693 01  Hustopeče 

Po – Pá  7:00 - 18:00 

So           8:00 - 12:00 

Lékárna Na Poliklinice 

bří Mrštíků 2708/38 

690 02  Břeclav 

Po – Pá  7:00 - 18:00 

pohotovost do 21.00 

So           8:00 - 12:00 
Lékárna Na Kobližné 

Kobližná 28/7 

602 00  Brno-město 

nepřetržitý provoz 

Gynekologická ambulance Hustopeče 

Poliklinika Hustopeče, II.poschodí 

MUDr. Rudolf Jurišica 

Ordinační doba:      Pondělí      7,30 – 11,30 

Čtvrtek     12,30 - 16,00 

Telefon: 606 927 096 

Nabídka poskytované péče: 

gynekologická prevence 

poradna pro těhotné 

ultrazvuková diagnostika 

poradna pro sterilní manželství 

léčba poruch menstruačního cyklu 

antikoncepční poradna (hormonální 

antikoncepce, nitroděložní tělíska a další metody) 

(Vyšetření v jinou než výše uvedenou 

dobu po telef. domluvě možné.)  
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Výstava  a ochutnávka vín Výstava  a ochutnávka vín 

Pohádkový zápis žáků do 1. třídy Dětský maškarní ples 
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